

3-001

73-001

1947

Oct.

c. 3

Published by Authority of
the Hon. James A. MacKinnon, M. P.,
Minister of Trade and Commerce

Department of Trade and Commerce
Dominion Bureau of Statistics
Labour and Prices Statistics
Ottawa - Canada

(Compiled from Material supplied by the
Unemployment Insurance Commission)

Dominion Statistician : Herbert Marshall Statisticien du Dominion
Director, Labour and Prices Statistics : H. F. Greenway, Directeur, Statistiques du Travail et des Prix
Chief, Unemployment Insurance Statistics : Neil L. McKellar, Chef, Statistiques de l'Assurance-Chômage

STATISTICAL REPORT ON THE OPERATION OF THE UNEMPLOYMENT INSURANCE ACT.

RAPPORT STATISTIQUE SUR L'OPERATION DE LA LOI D'ASSURANCE-CHOMAGE

October, 1947

A total of 34,743 claims of all types were filed in local offices of the Unemployment Insurance Commission during October, compared with 25,847 in September and 36,517 during October 1946. Revised claims represent reconsideration of existing claims (arising out of additional contribution credits, refusal of an offer of suitable employment, etc.) as well as special requests so cannot be considered as additional cases of unemployment. Initial and Renewal claims totalled 29,369 in October compared with 20,883 in September and 34,891 in October 1946.

Ordinary claims on the live unemployment register at October 31st, numbered 42,225 (27,195 males and 15,030 females) as against 36,666 (23,401 males and 13,265 females) at September 30th, and 57,036 (39,957 males and 17,079 females) at October 31, 1946. Ordinary claimants are those who are wholly unemployed in the sense that they have separated from employment or have been laid off for a period. Other claims on the register totalled 3,102 (2,440 male and 662 female) at October 31st, compared with 2,157 (1,629 male and 528 female) at Sept. 30th, and 6,439 (5,907 male and 532 female) at October 31, 1946.

Other claimants are largely short-time claimants (i.e. those who have been put on short-time in the establishments in which they are employed).

Publié par ordre de l'hon.
James A. MacKinnon, M. P.,
Ministre du Commerce

Ministère du Commerce
Bureau Fédéral de la Statistique
Statistiques du Travail et des Prix
Ottawa - Canada

(Publié d'après la matière fournie par la
Commission d'Assurance-Chômage)

Statisticien du Dominion
Statistiques du Travail et des Prix
Chef, Statistiques de l'Assurance-Chômage

Octobre, 1947

Un total de 34,743 réclamations de tous genres sont déposées aux bureaux locaux de la Commission de l'assurance-chômage en octobre, en comparaison de 25,847 en septembre et 36,517 en octobre 1946. Les réclamations revisées proviennent de la révision des demandes déjà existantes à cause de crédits supplémentaires de contribution, refus d'un emploi convenable, etc.) ainsi que des demandes spéciales. Elles ne peuvent donc pas représenter de nouveaux cas de chômage. Les demandes initiales et renouvelées s'élèvent à 29,369 en octobre, en comparaison de 20,883 en septembre et 34,891 en octobre 1946.

Les demandes ordinaires inscrites au registre actif sont de 42,225 (27,195 hommes et 15,030 femmes) au 31 octobre, contre 36,666 (23,401 hommes et 13,265 femmes) au 30 septembre et 57,036 (39,957 hommes et 17,079 femmes) au 31 octobre 1946. Les réclamants ordinaires sont ceux qui sont en chômage complet, c'est-à-dire qui ont laissé leur emploi ou qui ont été congédiés pour un certain temps. Les autres réclamations inscrites au registre s'élèvent à 3,102 (2,440 hommes et 662 femmes) au 31 octobre, en comparaison de 2,157 (1,629 hommes et 528 femmes) au 30 septembre et 6,439 (5,907 hommes et 532 femmes) au 31 octobre 1946.

Persons on the live unemployment register at October 31st, are classified in Table C. according to the number of days they have been continuously on the register since their last initial or renewal claim. In comparison with the situation at September 30th, this distribution indicates a slight lessening of the average duration of the recorded cases of unemployment, the comparable percentages for Canada being as follows :

	Total	6 days and less
	Total	6 jours ou moins
Sept. 30th	100	22.8
Oct. 31st	100	25.3

During October, 32,197 claims were adjudicated. This includes special requests not granted, but excludes cases referred to courts of referees (since the courts' decisions will constitute the final adjudication in most of these cases). Of the claims adjudicated, 23,109 were considered entitled to benefit and 8,870 not entitled to benefit, while 218 represented special requests not granted (requests for dependency allowance, antedating of the claim and extension of the two-year period).

Chief reasons for non-entitlement to benefit were: "insufficient contributions while in insurable employment" (2,875 cases), "voluntarily left employment without just cause" (2,489 cases), "refused an offer of work and neglected an opportunity to work" (1,309 cases), and "not capable of and not available for work" (578 cases).

Beneficiaries during October numbered 41,033 and were paid a total of \$1,544,185 for 814,218 compensated days of unemployment. This compares with 39,541 persons paid \$1,512,096 for 798,873 compensated days in September and 65,441 persons paid \$2,463,677 for 1,250,308 compensated days in October 1946.

Les autres demandes viennent surtout de personnes en chômage partiel (c'est-à-dire les personnes qui travaillent à temps réduit dans les établissements où ils sont employés).

Le tableau C donne les personnes inscrites au registre actif de chômage le 31 octobre, d'après le nombre de jours d'inscription continue au registre depuis leur dernière réclamation initiale ou renouvelée. En comparaison de la situation au 30 septembre, la répartition indique une légère baisse de la durée moyenne des cas de chômage enregistrés. Les chiffres comparables, en pourcentages, pour le Canada sont les suivants :

	7-12 Days	13-24 Days	25-48 Days	49-72 Days	73 days and over
	7-12 jours	13-24 jours	25-48 jours	49-72 jours	73 jours et plus
Sept. 30th	8.2	11.4	14.3	9.8	33.5
Oct. 31st	10.0	13.9	15.3	8.1	27.4

En octobre, 32,197 réclamations sont adjugées. Ce chiffre comprend les demandes spéciales rejetées, mais non les réclamations soumises aux tribunaux arbitraux parce que les jugements de ces tribunaux seront l'adjudication finale dans la plupart des cas. Des autres réclamations adjugées, 23,109 sont considérées comme ayant droit à la prestation, 8,870 comme n'y ayant pas droit, tandis que 218 représentent les demandes spéciales rejetées (demandes pour allocations pour personnes à charge, antédate de la réclamation et prolongation de la période de deux ans).

Les principales raisons d'inadmissibilité sont les suivantes: "contributions insuffisantes dans un emploi assurable" (2,875 cas); "refus d'une offre d'emploi ou négligence de saisir l'occasion de travailler" (1,309 cas); "abandon volontaire d'un emploi sans raison justifiable" (2,489 cas), et "incapables de travailler ou non disponibles" (578 cas).

En octobre, 41,033 personnes reçoivent un total de \$1,544,185 pour 814,218 jours de chômage indemnisé, en comparaison de 39,541 personnes qui reçoivent \$1,512,096 pour 798,873 jours de chômage indemnisé en septembre et 65,441 personnes qui touchent \$2,463,677 pour 1,250,308 jours

The average duration of the unemployment compensated was, then, 19.8 days in October, 20.2 days in September and 19.1 days in October last year. The average amount of benefit paid per beneficiary was \$37.63 in October, \$38.24 in September and \$37.65 in October 1946. The average amount of benefit paid per compensated day of unemployment was \$1.90 in October, \$1.89 in September and \$1.97 in October last year.

Tables A to F¹ following, present data respecting the number of claims filed and their disposition; the persons signing the live unemployment register by type of claim and by number of days continuously on the register, by sex; chief reasons for non-entitlement to benefit; number of days' benefit paid and amount of benefit paid, by province, for the month of OCTOBER 1947, with comparative figures for October 1946.

de chômage indemnisé en octobre 1946. La durée moyenne de chômage indemnisé est de 19.8 jours en octobre, 20.2 jours en septembre et 19.1 jours en octobre l'an dernier. Le montant moyen de prestations payées par prestataire est de \$37.63 en octobre, \$38.24 en septembre et \$37.65 en octobre 1946. Le montant moyen de prestations payées par jour de chômage indemnisé est de \$1.90 en octobre, \$1.89 en septembre et \$1.97 en octobre l'an dernier.

Les tableaux A à F¹, qui suivent, offrent des données concernant le nombre de réclamations déposées et leur règlement; le nombre de personnes ayant signé le registre actif de l'assurance-chômage, par genre de réclamation selon le nombre de jours d'inscription continue au registre, par sexe; les principales causes d'inadmissibilité aux prestations; le nombre de jours indemnités et le montant des prestations versées, par province, pour le mois d'OCTOBRE 1947 avec chiffres comparatifs d'octobre 1946.

-
1. - For a more complete explanation of the institutional background of the various tables and of their contents see the JUNE 1947 report in this series.

-
1. - Pour plus amples détails sur l'arrière-plan des institutions servant de base aux différents tableaux et le contenu de ces tableaux, voir le rapport de JUIN 1947 faisant partie de la présente série.

Table A. - Number of Claims Filed in the Local Offices in Each Province by Type of Claim, OCTOBER 1947 and 1946.

Province	October - 1947 - octobre				October - 1946 - octobre			
	Claims Filed - Réclamations déposées				Claims Filed - Réclamations déposées			
	Total	Initial Initiales	Renewal Renouvelées	Revised Revisées	Total	Initial Initiales	Renewal Renouvelées	Revised Revisées
P.E.I.	177	121	36	20	122	89	24	9
N.S.	3,308	1,993	856	459	4,232	3,565	548	119
N.B.	1,424	958	335	131	905	567	256	82
Que.	10,238	5,997	2,164	2,077	8,675	5,613	2,626	436
Ont.	9,434	5,266	2,612	1,556	15,270	10,352	4,476	442
Man.	1,787	989	500	298	1,776	994	582	200
Sask.	793	423	210	160	700	417	202	81
Alta.	1,895	973	744	178	1,131	739	367	25
B.C.	5,687	3,792	1,400	495	3,706	2,174	1,300	232
Total	34,743	20,512	8,857	5,374	36,517	24,510	10,381	1,626

Table B. - Number of Live Unemployment Insurance Claims on the Last Working Day of OCTOBER 1947 and 1946, by Type of Claim, Sex and Province.

Réclamations ordinaires	October - 1947 - octobre				October - 1946 - octobre				
	Ordinary Claims		Other Claims		Ordinary Claims		Other Claims		
	Total	Male Hommes	Female Femmes	Total	Male Hommes	Female Femmes	Total	Male Hommes	Female Femmes
P.E.I.	286	187	99	1	-	1	211	144	67
N.S.	4,906	4,239	667	708	563	145	4,227	3,713	514
N.B.	1,743	1,296	447	290	279	11	1,543	1,316	227
Que.	12,610	7,473	5,137	804	378	426	17,558	11,982	5,576
Ont.	10,668	5,821	4,847	227	186	41	20,878	13,615	7,263
Man.	2,516	1,471	1,045	2	1	1	3,133	2,065	1,068
Sask.	1,030	631	399	-	-	-	1,240	792	448
Alta.	1,517	961	556	965	963	2	1,722	1,255	467
B.C.	6,949	5,116	1,833	105	70	35	6,524	5,075	1,449
Total	42,225	27,195	15,030	3,102	2,440	662	57,036	39,957	17,079
								6,439	5,907
									532

Tableau A. - Nombre de réclamations déposées aux bureaux locaux dans chaque province, selon le genre de réclamation, OCTOBRE 1947 et 1946.

Tableau B. - Nombre de réclamations actives d'assurance-chômage le dernier jour ouvrable d'OCTOBRE 1947 et 1946, selon le genre de réclamation, le sexe et la province.

Table C. - Persons Signing the Live Unemployment Register by Number of Days Continuously on the Register, Sex and Province, as at OCTOBER 31, 1947.

Tableau C. - Personnes signant le registre actif du chômage selon le nombre de jours d'inscription continue au registre, le sexe et la province, au 31 OCTOBRE 1947.

Province	TOTAL	6 days or less	7-12 days	13-24 days	25-48 days	49-72 days	73 days and over
		6 jours ou moins	7-12 jours	13-24 jours	25-48 jours	49-72 jours	73 jours et plus
Prince Edward Is.	287	61	31	62	35	32	66
Male	187	38	19	35	23	25	47
Female	100	23	12	27	12	7	19
Nova Scotia	5,614	1,233	467	798	875	447	1,794
Male	4,802	998	422	682	755	376	1,569
Female	812	235	45	116	120	71	225
New Brunswick	2,033	645	126	238	303	150	571
Male	1,575	545	88	175	229	118	420
Female	458	100	38	63	74	32	151
Quebec	13,414	3,191	1,195	1,989	2,210	1,167	3,662
Male	7,851	2,139	750	1,213	1,182	563	2,004
Female	5,563	1,052	445	776	1,028	604	1,658
Ontario	10,895	2,653	955	1,404	1,547	827	3,509
Male	6,007	1,630	577	772	769	394	1,865
Female	4,888	1,023	378	632	778	433	1,644
Manitoba	2,518	572	210	345	453	228	710
Male	1,472	319	99	192	238	123	501
Female	1,046	253	111	153	215	105	209
Saskatchewan	1,030	301	78	172	172	74	233
Male	631	202	46	94	80	44	165
Female	399	99	32	78	92	30	68
Alberta	2,482	753	633	290	329	130	347
Male	1,924	621	573	190	197	87	256
Female	558	132	60	100	132	43	91
British Columbia	7,054	2,048	844	1,019	1,003	611	1,529
Male	5,186	1,394	585	727	749	461	1,270
Female	1,868	654	259	292	254	150	259
T O T A L -	45,327	11,457	4,539	6,317	6,927	3,666	12,421
MALE	29,635	7,886	3,159	4,080	4,222	2,191	8,097
FEMALE	15,692	3,571	1,380	2,237	2,705	1,475	4,324

Table D. - Disposition of Initial (I), Renewal (R) and Revised (Rev.) Claims; Special Requests not Granted¹; Claims Referred to Courts of Referees and Claims Pending at the end of the month, OCTOBER 1947 and 1946.

Province	Total Dispensed cf Total des réclama- tions réglées	Claims Adjudicated - Réclamations jugées								Claims Referred to Courts of Referees Réclamations soumises aux tribunaux arbitraux	Pending Pendantes					
		Entitled to Benefit			Not Entitled to Benefit			Special Requests not Granted	Demandes spéciales rejetées	Rev.	I	R	Rev.	I	R	Rev.
		Ayant droit à la prestation	N'ayant pas droit à la prestation													
October - 1947 - octobre																
P.E.I.	165	70	38	6	44	3	2	1	1	1,123	137	2	17			
N.S.	2,978	1,020	746	206	661	89	149	30	77		1,274	268	234			
N.B.	1,179	481	276	19	267	35	61	7	33		807	113	29			
Que.	9,668	3,419	1,714	986	2,193	323	638	57	338		1,822	863	984			
Ont.	8,872	3,327	2,514	630	1,175	154	654	31	387		1,876	371	420			
Man.	1,948	682	506	197	322	47	104	-	90		503	105	27			
Sask.	1,063	474	211	73	158	33	64	17	33		159	37	24			
Alta.	2,266	816	797	237	297	38	47	-	34		507	50	18			
B.C.	5,181	2,210	1,218	236	1,032	126	154	75	130		2,654	502	114			
Total	33,320	12,499	8,020	2,590	6,149	848	1,873	218			9,749	2,311	1,867			

Province	Total Dispensed cf Total des réclama- tions réglées	October - 1946 - octobre								Claims Referred to Courts of Referees Réclamations soumises aux tribunaux arbitraux	I	R	Rev.			
		I	R	Rev.	I	R	Rev.	I	R							
October - 1946 - octobre																
P.E.I.	169	81	53	-	28	4	3	(2)	-		41	4	6			
N.S.	2,375	1,036	500	6	746	80	7		-		2,609	268	106			
N.B.	805	343	215	9	201	31	6		-		378	113	67			
Que.	8,974	3,918	2,223	20	2,057	537	30		189		2,020	496	297			
Ont.	13,394	7,795	3,226	58	1,794	397	65		59		4,259	1,664	213			
Man.	1,411	516	478	73	215	55	41		33		496	198	53			
Sask.	610	295	174	30	65	21	15		10		173	57	26			
Alta.	1,448	850	347	5	162	25	13		46		380	120	7			
B.C.	3,213	1,294	1,060	49	654	113	24		19		1,210	579	140			
Total	32,399	16,128	8,276	250	5,922	1,263	204		356		11,566	3,499	915			

1.- This includes such requests as ante-dating, extension of two year period and cancellation of benefit year.
 1.- Y compris demandes d'anté-dating, de prolongation de la période de deux ans et d'annulation de l'année de prestation.
 (2) - Not available.
 (2) - Pas disponibles.

Table E. - Claimants not Entitled to Benefit in Each Province During OCTOBER 1947 and 1946, with Chief Reasons for Non-Entitlement.

Tableau E. - Réclamants n'ayant pas droit à la prestation dans chaque province en OCTOBRE 1947 et 1946, et principales raisons de l'inadmissibilité.

Reasons for Non-Entitlement Raisons de l'inadmissibilité	CAN-										
	ADA	PEI	N.S.	N.B.	Que.	Ont.	Man.	Sask.	Alta.	B.C.	
<u>Insufficient Contributions while in insurable employment</u>											
1947	2875	22	423	149	830	523	144	57	175	552	
1946	2767	17	291	107	888	904	84	22	95	359	
<u>Contributions insufficientes dans un emploi assurable</u>											
<u>Not capable of and not available for work</u>											
1947	578	2	27	12	176	295	15	23	20	8	
1946	228	-	17	7	111	47	21	13	6	6	
<u>Incapable de travailler et non disponible</u>											
<u>Loss of work due to a labour dispute</u>											
1947	365	-	1	4	227	56	12	2	10	53	
1946	417	-	286	1	7	108	-	-	-	15	
<u>Perte de travail due à un différend ouvrier</u>											
<u>Refused an offer of work and neglected opportunity to work</u>											
1947	1309	1	115	42	423	403	83	53	37	152	
1946	413	3	19	5	199	102	39	15	12	19	
<u>Refuse une offre de travail et laisse passer une occasion de travailler</u>											
<u>Discharged for misconduct</u>											
1947	265	3	38	25	101	51	4	5	12	26	
1946	275	-	9	8	115	114	13	2	6	8	
<u>Congedié pour inconduite</u>											
<u>Voluntarily left employment without just cause</u>											
1947	2489	20	248	100	803	561	181	69	101	406	
1946	2740	12	183	99	1096	742	132	33	69	374	
<u>Emploi quitté volontairement sans raison valable</u>											
<u>Other Reasons</u>											
1947	989	1	47	31	594	94	34	46	27	115	
1946	559	3	28	11	208	239	22	26	12	10	
<u>TOTAL</u>											
1947	8870	49	899	363	3154	1983	473	255	382	1312	
1946	7399	35	833	238	2624	2256	311	111	200	791	



1010543613

- 8 -

Table F. - Number of Persons Receiving Benefit; Number Commencing the Receipt of Benefit on Initial and Renewal Claims; Number of Days' Benefit Paid and Amount of Benefit Paid by Province, OCTOBER 1947 and 1946.

Tableau F. - Nombre de prestataires; nombre de ceux qui commencent à recevoir des prestations sur réclamation initiale et réclamation renouvelée; nombre de jours indemnités et montant des prestations versées par province, OCTOBRE 1947 et 1946.

Province	Number Receiv- ing Benefit	Number Commencing Benefit			No. of Days' Benefit Paid	Amt. of Benefit Paid (in Dollars)	
		Total Persons	On In- ital Claims	On Re- newal Claims			
		Nombre de pres- tataires	Nombre de ceux qui com- mencent à recevoir des prestations				
		Total	Sur ré- clamation initiale	Sur ré- clamation renouvelée	Nombre de jours indemni- sés	Montant des pres- tations versées	
October - 1947 - octobre							
Prince Edward Island	236	139	83	56	5,444	9,630	
Nova Scotia	4,430	1,547	998	549	104,575	219,326	
New Brunswick	1,422	608	426	182	30,735	61,640	
Quebec	12,797	4,727	3,474	1,253	260,682	444,043	
Ontario	10,532	4,604	2,868	1,736	209,110	400,186	
Manitoba	2,610	971	575	396	49,009	93,631	
Saskatchewan	933	375	252	123	17,164	31,777	
Alberta	2,272	759	507	252	29,902	59,163	
British Columbia....	5,801	2,438	1,662	776	107,597	224,789	
Total -	41,033	16,168	10,845	5,323	814,218	1,544,185	
October - 1946 - octobre							
Prince Edward Island	243	74	48	26	5,072	9,079	
Nova Scotia	4,373	1,169	823	346	86,408	182,072	
New Brunswick	1,657	422	305	117	31,978	65,613	
Quebec	20,227	5,691	4,016	1,675	401,429	744,101	
Ontario	25,248	8,680	5,632	3,048	462,942	924,377	
Manitoba	2,984	946	560	386	57,465	112,682	
Saskatchewan	1,208	502	344	158	22,112	42,194	
Alberta	2,046	903	641	262	36,944	74,438	
British Columbia....	7,455	1,891	1,209	682	145,958	309,121	
Total -	65,441	20,278	13,578	6,700	1,250,308	2,463,677	